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Vietnam today offers a fascinating mosaic of peoples, languages, and cultures-a small
nation that is home to over fifty ethnic groups speaking more than a half-dozen
different tongues. The country's extraordinary diversity is the legacy of centuries of
imperial collisions and ever-shifting political configurations.

In Vietnam, Christopher Goscha tells the full history of Vietnam, from antiquity to the
present day. Generations of emperors, rebels, priests, and colonizers left complicated
legacies in this remarkable country. Periods of Chinese, French, and Japanese rule
reshaped and modernized Vietnam, but so too did the colonial enterprises of the
Vietnamese themselves as they extended their influence southward from the Red River
Delta. Over the centuries, numerous kingdoms, dynasties, and states have ruled
over-and fought for-what is now Vietnam. Trinh and Nguyen military lords led
competing states in the seventeenth century. French colonizers grouped Vietnam with
Laos and Cambodia in an Indochinese Union, but governed Vietnam itself as three
separate territorial units. The bloody Cold War-era conflict between Ho Chi Minh's
communist-backed Democratic Republic of Vietnam and the American-backed
Republic of Vietnam was only the most recent instance when war divided and
transformed Vietnam.
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A major achievement, Vietnam offers the grand narrative of the country's complex past
and the creation of the modern state of Vietnam. At a time when more and more
visitors come to Vietnam and Southeast Asia is again at the center of intense global
rivalries, this is the definitive single-volume history for anyone seeking to understand
Vietnam today.

作者介绍: 

Christopher Goscha is an associate professor of history at the Université du Québec à
Montréal. The author and editor of numerous books on Vietnam, Southeast Asia, and
international relations in English and French, he lives in Montreal, Canada.
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特地给第十四章VIETNAM FROM BEYOND THE RED RIVER 点赞

-----------------------------
夹缝中的国家

-----------------------------
4.5. The tragedy of (more than just) modern Vietnam...

-----------------------------
读来很爽。虽然并不是没有遗憾，但写得出乎我意料的好。

-----------------------------
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书评

越南，是個對我們來說既熟悉又陌生的名字。不管是做為歷史上曾經的屬國，還是邊境
上有糾紛的鄰人，或是經濟上一個值得投資的新興市場，甚至，許多與該國女性共結連
理者等，這個國家，都時常出現在生活的周遭。但是，華文圈對於越南歷史的著作，卻
是少之又少，幾乎很難拿出幾本...  

-----------------------------
goodreads Vietnam: A New History by Christopher E. Goscha | Goodreads Vietnam
下载1：Vietnam：A New History http://t.cn/RnHq1TZ 下载2：Library Genesis:
Christopher Goscha - Vietnam: A New History http://t.cn/RnH5PiA
这本书我从2018年4月4日开始一直读到2018年4...  

-----------------------------
东山文化，公元前6-2世纪兴盛。
以红河平原为核心，南到今泰国东北部，北至今云南省。
“越”即“来自那一边的人”
公元前257年，安阳王统一红河平原上的瓯越部落与雒越部落，建立瓯雒政权。
公元前207年，汉将赵佗击败瓯雒政权，自立为王，国号“南越”。
公元前111年，汉朝正...  
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-----------------------------
他们制造了一片荒漠，管这叫和平。 ——塔西佗 一 越南美甲
1975年，好莱坞性感女星蒂比·海德莉带着一群裁缝和打字员，前往加州北部一处越
南难民营，想着授人以渔，给女性难民传授些生存技术。
但稍显尴尬，围拢过来的难民对裁缝、打字之类“低端”技术不感兴趣，反倒一个劲夸
...  

-----------------------------
越南与中国山水相依，从古到今两国交织着太多的爱恨情仇。读越南的历史，也就是读
中国的历史，近代部分尤其如此。共产主义因资本主义的发展而产生，因民族主义的兴
起而扩张，也随着各国将其具体化而分途，但没有哪个社会主义国家不经历悲情的伤痛
。 从中华帝国到法兰西，从日本...  

-----------------------------
读这本书很费劲。那些越南人的名字，用罗马字母化的越南字quoc
ngu（国语）表示，除了极个别的能网上查到外，大部分都不知道谁是谁。边读边查，
也很影响速度。其实，其中很多越南地名、用语的发音和汉语很像，从发音也能猜到汉
语怎么写。但整个就割裂了。法国人要割裂其与儒家...  
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